
  

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Den 22. januar 2024 fra kl. 17.30–20.00  

Susåskolen afd. Holsted 

Tilstede: Stefan, Dorte, Søren, Bendt, Rikke N., Rikke M., Sisse, Maria F., Maria S., Nikolaj, 

Palle, Lisbeth, Camilla, Mette 

Fravær: Elevrepræsentanter, MHJ 

Gæst:  
 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

122 - 17.30-17.35 
Dagsorden  

• Gennemgang af resultater i skoleplanen og tanker om 
skoleudviklingssamtale med CDS udskydes til dagsorden for 
skoleudviklingssamtalen er kendt.  

 
Afbud fra elever til punkt 124. 
 

123 - 17.35-17.55 
Nyt fra formand, 
ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejder- og 
elevrepræsentanter,  
(I) 
 

• Nyt fra Børne og uddannelsesudvalget omkring klasser i kommende år 

• Status på budget 23 (de 5 måneder) 

• Ledelsestid Susåskolen 
 
Referat: 
Samme antal børnehaveklasser i 24/25 som indeværende år. Ingen 
klassesammenlægninger eller -opsplittelser på de øvrige trin. 
Status på budget 2024. 
Information om ledelse på Susåskolen. 
Næssikoncert med deltagelse af koret på afd. Herlufmagle. 
 

124 – 17.55-18.25 
Skærmbrug i 
undervisningen 
(D) 

• Kort præsentation af elever i brugen af skærme i undervisningen 

• Drøftelse af bestyrelsen holdning til skærmbrug 
 
Referat: 
Fremlæggelse af 9. klasse elevers perspektiver på skærmbrug i 
undervisningssammenhæng. Drøftelser på baggrund heraf. 
 

125 – 18.25-18.45 
Kort præsentation af 
folkeskoleudspil 
(I) 

• Gennemgang af de overordnede forslag i regeringens udspil for 
folkeskolen  

 
 
Referat: 
Præsentation af de fem hovedpunkter: Frihed under ansvar, mere praktisk 
undervisning og valgfrihed til de ældste elever, mere indflydelse til 
skolebestyrelserne, et fagligt styrket lærerværelse, stærkere fællesskab i 
klassen. 
 

 Pause 



  

126 – 18.50-19.30 
Timefordelingsplan og 
skemastruktur, samt 
tilpasning af princip 

(I/B) 

• Præsentation af skemastruktur og timefordelingsplan for kommende 
skoleår  

• Herunder et ønske om, at ændre klassedannelsestidspunkt for 
kommende børnehaveklasser, således klassedannelser tages på bedst 
muligt grundlag. Dette skal ses i sammenhæng med ønsket om at styrke 
overgangene mellem førskole, børnehaveklasse og 1. klasse. (Kræver 
tilpasning af princip for klassedannelser) – se vedhæftet, ændring 
markeret med rødt.  

 
Referat: 
Klassemøde-lektion på alle årgange – timen tages fra understøttende 
undervisning. Timefordelingsplanen er godkend – dog afventer beslutning m 
9. årgang. 
 
Tilrettet princip for klassedannelsestidspunkt til børnehaveklasser  
er vedtaget. Endelige børnehaveklasser dannes i efteråret. 
 

127 – 19.30-19.45 
Indeklima 

(D/B) 

• Videre drøftelse af indeklimamålinger fra klasselokaler. 

• Palle og Nikolai har lavet udkast til brev omkring problematikken 

• Hvad ønsker bestyrelsen herfra? 
 
Referat: 
Præsentation af brev til Næstved Kommune – genbesøges på næste møde. 
 

  

128 – 19.45 -19.50 
Evt.  

 

• … 

• Obs: Forårsklummen skrives af Lisbeth og Mette, Sommerklummen skrives 
af Sisse og Maria S.  

 

129 – 19.50- 20.00 
Godkendelse af referat 
(B) 
 

• Bestyrelsesmedlemmerne beslutter om beslutningsreferatet kan 
godkendes. 

 
Referat godkendt. 

 

Punkter til kommende 
møder  

22. februar – Glumsø: 
• Godkendelse af valgfag  
• Status omkring inklusion og 20.2 (Jane) 
• Dannelse – præsentation af produkt m.m. 

•  

• … 

 
 


